
     Protokół Nr 25 
 
z posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z dnia 19 marca 2009 r.  
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji w/g załączonej listy 
obecności, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, Sekretarz Urzędu J. Słubik, radca prawny 
Urzędu Gminy A. Jankowski.  
 
Posiedzeniu przewodniczył:  
Przewodniczący Komisji Samorządowo - Spoecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski.  
 
Tematyka  posiedzenia Komisji: 
 
 
1.Funkcjonowanie i perspektywy zmian i rozwoju opieki zdrowotnej na terenie gminy 
Pabianice. 
2. Sprawy róŜne – omówienie materiałów na najbliŜszą sesję Rady Gminy Pabianice.  
 
 
Ad. pkt. 1.  
 
 
W temacie dotyczącym perspektyw funkcjonowania na terenie gminy Pabianice opieki 
zdrowotnej jako pierwsza głos zabrała Sekretarz Urzędu J. Słubik.  
 
Na wstępie odniosła się do uchwał Rady Gminy, które zostały podjęte  na przełomie roku 
2008 / 2009 w sprawach: 
-utworzenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Petrykozach , 
Powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach , 
-zatwierdzenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach 
- zatwierdzenia Regulaminu Działalności Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej  Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. 
Gminny Ośrodek Zdrowia w Petrykozach składa się z dwóch ośrodków: w Petrykozach i 
Pawłówku.  
Sekretarz Urzędu Gminy informowała Ŝe: 
w między czasie Sejm RP intensywnie pracował nad ustawą zmierzającą do zmian  
w działaniach słuŜby zdrowia, stąd wszelkie dalsze działania naszej gminy zostały 
wstrzymane do czasu zakończenia prac nad ustawą sejmową. 
Okazało się jednak, Ŝe Ŝadna ustawa  nad zmianą funkcjonowania  zakładów opieki 
zdrowotnej nie została przez   sejm  podjęta.  
 
W trakcie podjęło takŜe  działania dotyczące funkcjonowania SP. ZOZ w Pabianicach -   
miasto Pabianice. Zleciło wykonanie audytu, który równieŜ objął w części kontrolę ośrodków 
zdrowia na terenie gminy Pabianice i został  wykazany  ujemny wynik finansowy ośrodków 
zdrowia w kwocie  ok. 300 tys. zł.   
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Gmina Pabianice takŜe swoją drogą  zleciła wykonanie prognozy ekonomiczno 
administracyjnej ośrodków zdrowia na naszym terenie, z której wynika, Ŝe przy tej ilości 
pacjentów nie mamy szans, aby nasze ośrodki utrzymały się same w swojej działalności.  
 
Wobec powyŜszego stwierdzone zostało, Ŝe forma - Samodzielny Publiczny Ośrodek Zdrowia 
jest przedwczesną i podjęto  decyzję o zaproponowaniu prowadzenia Publicznego zakładu 
Opieki Zdrowotnej, który gospodarowałby na podstawie rocznego planu finansowego na 
zasadach określonych w ustawie o finansach publicznych.  
Sekretarz przytoczyła w powyŜszej kwestii zapis Statutu Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Gminnego Ośrodka zdrowia w Petrykozach / rozdz. V Gospodarka Finansowa/ 
załączonego do niniejszego protokołu. Nie zaciągane byłyby Ŝadne zobowiązania, ani teŜ 
kredyty, stąd propozycja o  funkcjonowaniu  Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 
Jeden z ośrodków zdrowia musiałby być czynny do godz. 18,00. 
 
Na najbliŜszą sesję zostały przygotowane projekty uchwał w sprawach  dotyczących 
funkcjonowania słuŜby zdrowia, a między innymi upowaŜnienia Wójta Gminy Pabianice do 
zwarcia porozumienia z Miastem Pabianice w sprawie warunków rozpoczęcia 
funkcjonowania na terenie gminy Pabianice Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Petrykozach. Została spisana cesja kontraktu i warunki rozliczenia z miastem.  
W działaniach gminy przyjęto  formę przejściową z perspektywa oceny jej funkcjonowania   i 
w przyszłości jeŜeli przepisy pozwolą nam na łagodne przejście w niepubliczną słuŜbę 
zdrowia podjęto by   wówczas taki kierunek  działania. 
We wszystkich przygotowanych projektach uchwał na najbliŜsza sesję zmieniających podjęte 
wcześniej uchwały dotyczące spraw opieki zdrowotnej generalnie wprowadzona została jedna 
zmiana tj. wykreśla się słowo „samodzielny”. 
 
Radca prawny zabierając głos poinformował, Ŝe istotną zmianą jaka jest pomiędzy 
niepublicznym, a publicznym zakładem opieki zdrowotnej, jest to, iŜ podczas podjęcia 
działania publicznej słuŜby zdrowia nie wpisywana jest ona  do krajowego systemu 
sądowego, jedynie dokonuje się  wpisu u Wojewody.  
Poinformował takŜe, Ŝe przez prawie pół roku prowadzona była korespondencja między 
Prezydentem Miasta Pabianic, a Wójtem Gminy Pabianice dot. pokrycia kosztów wyniku 
ujemnego finansowego / 306 827 zł./ powstałego wskutek prowadzenia przez miasto 
Pabianice  ośrodków  zdrowia na terenie gminy Pabianie. Pismo od  Prezydenta Miasta 
Pabianic w powyŜszej sprawie skierowane  zostało  równieŜ do Przewodniczącego Rady 
Gminy. Przewodniczący  zwrócił się do Prezydenta o przedstawienie mu  szczegółowego 
wyliczenia wykazującego jakie koszty składają się na powyŜszą kwotę. Jednak nie uzyskał 
odpowiedzi  do chwili obecnej. 
Gmina Pabianice nie ma podstaw prawnych  do tego, aby  pokrywała ujemny wynik 
finansowy przychodni wiejskich, przynajmniej za te odległe lata. 
 
Wójt Gminy H. Gajda zabierając głos poinformował, Ŝe moŜna byłoby podjąć próbę pokrycia 
ujemnego wyniku, ale tylko za rok 2008 i połowę roku 2009 w formie udzielonej dotacji dla 
SP ZOZ w Pabianicach np. na zakup sprzętu medycznego dla szpitala.  
Wójt zapoznał Komisję z proponowaną  strukturą organizacyjną ośrodków zdrowia na terenie 
gminy.  
 
W dyskusji glos zabrali radni; A. Jaksa, H. Kalinowski, K. Gąsiorek, H. Szafrański.  
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Wypowiedzi radnych dotyczyły: zapewnienia w czasie prowadzenia na naszym terenie 
publicznej słuŜby zdrowia dobrej obsługi zdeklarowanym pacjentom, a między innymi 
dostępu do placówek w godzinach dogodnych dla pacjentów, zapewnienia fachowej opieki 
medycznej dla dzieci i dorosłych.  
NaleŜy zwrócić uwagę na odpowiednie sporządzenie  Regulaminu  Organizacyjnego Ośrodka 
Zdrowia i ustalenia dogodnych dla pacjentów godzin jego funkcjonowania. 
Największe obawy radnych budziło to, Ŝe w czasie kiedy tylko  jeden z ośrodków zdrowia 
będzie czynny do godziny 18,00, zmuszeni ze skorzystania w obecnym czasie zdeklarowani 
pacjenci do drugiego odległego ośrodka zdrowia będą mieli do pokonania dość duŜą 
odległość drogi.  W związku z czym zachodzi obawa, czy nie będą chcieli złoŜyć deklaracji w 
placówce medycznej w pobliskim mieście Pabianice.  
 
Radny A. Jaksa zadał pytanie, czy moŜna byłoby rozwaŜyć wykup budynku ośrodka Zdrowia 
w Pawłówku.  
Radca prawny przypomniał, Ŝe budynek ten leŜy na gruntach przez które ma przebiegać 
obwodnica S-8 i w przypadku kiedy zostałyby juŜ podjęte decyzje wykonawcze tej drogi, 
wykup budynku w chwili obecnej wydaje się niezasadny.  
 
Po zakończonej dyskusji nad powyŜszym tematem Komisja Samorządowo-Społeczna i 
Organizacyjna stwierdziła, Ŝe przedłoŜone przez Urząd Gminy  rozwiązanie  
perspektywy zmian i rozwoju opieki zdrowotnej na terenie gminy Pabianice jest najbardziej 
optymalne na chwilę obecną i naleŜy dać szansę dla  jego rozwoju. 
PrzedłoŜoną informacje przyjęła do akceptującej wiadomości.  
 
Związane z powyŜszym działaniem projekty uchwał przygotowane na najbliŜszą sesję Rady 
Gminy Pabianice mającą odbyć dnia 26.03.2009 w sprawach : 
- zmiany Uchwały Nr XXII/151/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 25 czerwca 2008 r. w 
sprawie utworzenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – Uchwała Nr XXXI /I /2009. 
- zmiany Uchwały Nr XXIV/165/ 2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 sierpnia 2008 r. w 
sprawie: powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – Uchwała Nr XXXI/J /2009.  
- zmiany Uchwały Nr XXV/173/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 1 października 2008 r. w 
sprawie: zatwierdzenia Regulaminu Działalności Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – 
Uchwała Nr XXXI/K / 2009. 
- zatwierdzenia Statutu Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Gminnego Ośrodka 
Zdrowia w Petrykozach – Uchwała Nr XXXI /L / 2009 . 
-  upowaŜnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia porozumienia z Miastem Pabianice – 
Uchwała Nr XXXI/Ł/2009  
zostały zaopiniowane przez Komisję pozytywnie i stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu od numeru od nr 1 do nr. 5.  
  
 
 
Ad. pkt. 2.  
 
Wójt Gminy przedłoŜył Komisji pozostałe projekty uchwał mające być przedmiotem obrad 
najbliŜszej sesji Rady Gminy.  
Były to projekty uchwał w sprawach: 



 4

 
- wyraŜenia zgody na lotnicze wykorzystywanie terenu – Uchwała Nr XXXI/A/2009. 
 
- upowaŜnienia Wójta Gminy Pabianice do zawierania porozumień i umów dotyczących 
realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej z innymi jednostkami samorządu terytorialnego, 
jak i jednostkami administracji rządowej – Uchwała Nr XXXI/B/2009. 
W wyjaśnieniu tego projektu podaje się, ze istnieje konieczność podpisania porozumienia 
pomiędzy gmina Pabianice i miastem Pabianice w sprawie pobytu mieszkańca gminy 
Pabianice w Środowiskowym Domu Dziennego Pobytu dla osób chorych psychicznie. Na 
terenie gminy Pabianice nie funkcjonują środowiskowe domy pomocy. Z uwagi na moŜliwość 
zwiększenia liczby podopiecznych w w/w domu uchwała dotyczy udzielenia Wójtowi Gminy 
ogólnego upowaŜnienia do podpisania porozumień.  
 
- zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2009 r. w związku z określeniem ostatecznych kwot 
dotacji celowych, subwencji i udziałów dochodów z budŜetu państwa – Uchwała Nr 
XXXI/C/2009 
 
- zmiany uchwały Rady Gminy Pabianice Nr XIX/202/2009 z dnia 5 lutego 2009 r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Pabianice na 2009 r. w zakresie zmiany nazwy zadania 
inwestycyjnego planowanego Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska – Uchwała Nr 
XXXI/D/2009. 
 
- zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXI/E/2009.  
 
- zmian w budŜecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXXI/F/2009  
 
- upowaŜnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pabianicach do 
podejmowania działań wobec dłuŜników alimentacyjnych - Uchwała Nr XXXI/G/2009 
W wyjaśnieniu podaje się, Ŝe przekazanie do ośrodka pomocy społecznej drugiego zadania 
przewidzianego w ustawie o pomocy społecznej osobom uprawnionym do alimentów, 
polegającego na podejmowaniu działań wobec dłuŜników alimentacyjnych powinno nastąpić 
w oparciu o uchwałę rady gminy na podstawie art. 39 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym – 
stanowisko Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej  
 
- zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pabianicach - Uchwała Nr 
XXXI/H/2009 
 
- udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Pabianickiego – Uchwała NR XXXI/M/2009 
- zmian w budŜecie gminy Pabianice na 2009 rok – Uchwała NR XXXI/N/2009 
PrzedłoŜone projekty  uchwal w powyŜszych sprawach stanowią załączniki do protokołu  
od numeru 6 do nr 14 
 
W sprawach róŜnych radny K. Gąsiorek wnioskował o naprawę drogi w Rydzynach od 
skrzyŜowania do w kierunku lasu oraz oczyszczenie nawierzchni drogi z ziemi w Rydzynach 
od posesji p. Zagórowskiego.  
 
Komisja wypracowała wniosek, aby wystąpić do Powiatu Pabianickiego w kwestii 
zabezpieczenia środków finansowych na budowę 100 mb chodnika przedłuŜającego ciąg 
pieszy wiaduktu nad droga powiatową w Piątkowisku w kierunku do kaplicy. 
Brakuj ący odcinek chodnika wzdłuŜ działek o numerach: 
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 289, 290, 292/1293/1/294,296. 
Budowa chodnika rozwiąŜe problem bezpiecznego poruszania się pieszych na łuku drogi 
powiatowej i skrzyŜowania z drogami do Wymysłowa Francuskiego i Dobronia.  
Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 
  
       Posiedzeniu przewodniczył; 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i 
Organizacyjnej  
   Henryk Kalinowski  

Protokolant: 
 
Urszula Czerwonka  
 
 


